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70 let
Josef Fojtík

Oluše Adámková

75 let
Eva Hlaváèková, ul. Korandova

80 let
Anna Mazurková, ul. Pepøicova

85 let
Ludmila Ostrožná, ul. Vaòkova
Anna Kostovová, ul. Mitrovická

86 let
Františka Vavrošová, ul. Rudolfova

Marie Burešová, ul. Blanická

87 let
Marie Nováková, ul. Na Popí

88 let
Ludmila Šebestová, ul. Mitrovická

Vážení spoluobèané,
na závìr loòského pøíspìvku jsem 
zmínil potøebu polemických pøí-
spìvkù do Starobìlského zpravodaje. 
Myslím, že v uplynulém roce jich 
pøibylo, ale týkaly se vìtšinou jen 
dopravní situace na Folvarku. Pøesto 
vìøím, že pomohly vìci a první kroky 
k úpravì dopravy v této lokalitì byly 
nastartovány.

Podìkovat chci všem, kteøí zaslali 
své pøipomínky k jízdním øádùm 
a  k  dopravì i v jiných èástech obce. 
Reakci Dopravního podniku k  po-
slední úpravì jste si mohli pøeèíst 
v  minulém zpravodaji. Dopravì, 
která nás zøejmì nejvíce trápí byla 
vìnována nemalá pozornost úøadu 
i  dopravní komise. V jednání jsou 
kroky k omezení prùjezdy kamionù 
obci i její zklidnìní zejména v ne-
bezpeèných úsecích. Ke zvýšení 
bezpeènosti chodcù pøispìji i nové 
chodníky. Kudy povedou se rozhod-
ne až na jaøe podle technických mož-

ností a pøístupnosti jednotlivých 
lokalit.

Když už jsem zaèal zpravodajem 
také bychom pøivítali jeho oživení. 
Chtìli bychom proto znovu nabíd-
nout místo redaktora nìkomu, kdo by 
se chtìl této èinnosti vìnovat a pøišel 
i  s novými nápady. Chtìl bych také 
na tomto místì upøímnì podìkovat 
nestorùm, pøispívatelùm paní Rùženì 
Forgaèové a panu Janu Pchálkovi, 
že  zatím drží zpravodaj nad vodou.

Jednou z oblastí, které by potøe-
bovaly „vyladit“ je i školství. In-
formace, k jeho problémùm se k nám 
dostávají opoždìnì a patøiènì „upra-
vené“. Pøivítáme proto jakékoliv 
pøipomínky a podnìty, které by nám 
pomohly jeho problémy øešit. Mohou 
být podány v písemné i elektronické 
podobì, podepsané i anonymní. 
Obdržel jsem také podnìt ke znovu-
zavedení obøadu „Vítání obèánkù“. 
Oslovil jsem již nìkteré lidi, ale  za-
jímal by mì i názor široké veøejnosti.

Pokraèování na stranì 2



Z jednání rady
Rada na svém 23. a 24. zasedání 
mimo jiné rozhodla

! o svolání schùzky všech zainte-
resovaných stran, za úèelem vyøe-
šení patové situace, komu bude 
svìøena èást zatrubnìného melio-
raèního pøíkopu v lokalitì MK 
K  Prùplavu.
! o proplacení faktury ve výši 
11  200 Kè za provedení kontroly 
hospodaøení v ZŠ Stará Bìlá 
auditorskou firmou.
! o bezplatném zapùjèení školní 
tìlocvièny a jedné tøídy  v období 
od 20.11.2007 do 30.6.2008 
pro  Støedisko volného èasu, Ostra-
va - Zábøeh (jedná se o organizo-
vání kroužkù pro dìti ze ZŠ Stará 
Bìlá).
! o zadání zakázky na akci: „Zpra-
cování PD úprava dopravního 
znaèení v MOb Stará Bìlá v loka-
litì Folvarek“ firmì VS PROJEKT 
s.r.o., za cenu 4 998 Kè.
! o vyplacení finanèních odmìn 
pro èleny JSDH Stará Bìlá, 
dle  pøedloženého návrhu velitele 
jednotky, v celkové výši 18 900 
Kè.
! v souladu s OZV mìsta Ostravy 
è. 2/2007 o zvýšení poplatkù 
za  pronájem parkovacích míst 
v  MOb Stará Bìlá na èástku 1 000 
Kè/1 místo/rok s úèinností 
od  1.1.2008.
! o napojení budovy MŠ Blanická 
na obecní kanalizaci.
! o pøidìlení uvolnìného bytu è. 1 
v nástavbì nad zdravotním støe-
diskem pro Zuzanu Grygarovou, 
Chrobákova 649 s uzavøením 
smlouvy od 1.1.2008.
! o pronájmu jednoho parkova-
cího místa, pøed zdravotním støe-
diskem, pro firmu Jarmila Poláš-
ková Léèebná rehabilitace a re-
kondice s úèinností od 1.1.2008.
! o zadání zakázky na akci: 
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„Výmìna el. ohøívaèe vody v lé-
kárnì zdravotního støediska“ firmì 
Jaromír Nováèek NOVEL za cenu 
6 766 Kè.
! o uzavøení smlouvy na pronájem 
nebytových prostor v objektu ZS 
(èást zubní laboratoøe) mezi MOb 
a Veronikou Dostálovou, Staro-
veská 16/16, O.  Proskovice s ú-
èinností od 1.1.2008. 
! o uzavøení smlouvy na pronájem 
nebytových prostor v budovì 
Gregárek (prodejna papírnictví) 
mezi MOb a Radkou Bedøichovou, 
Lískovecká 2703, F. Místek s ú-
èinností od 1.1.2008.
! o vyžádání cenových nabídek 
na   akci: „Realizace výstavby pøe-
chodu pro chodce na ul. Junácká 
u  zastávka KD“.
! o dodatku è. 1 k nájemní smlou-
vì na byt v budovì ÚMOb, 
který  øeší zvýšení nájemného s ú-
èinností od 1.1.2008.
! o dodatku è. 1 k nájemním 
smlouvám na 11 bytù v Domì 
pro  seniory, který øeší zvýšení ná-
jemného s úèinností od 1.1.2008.
! o provedení provizorního za-
jištìní komínu na budovì MŠ 
Blanická za použití vysokozdviž-
né plošiny s tím, že celková oprava 
bude provedena v jarních mìsí-
cích.
! o uzavøení dohody o pracovní 
èinnosti mezi ÚMOb a Jiøím 
Hoøínkem, Pøedpolní 731, v rámci 
které bude zajiš�ováno projedná-
vání pøestupkù v MOb Stará Bìlá.

Zastupitelstvo na svém 8. zase-
dání mimo jiné schválilo
! finanèní odmìny obèanùm 
za  celoroèní èinnost v roce 2007 
pro Mìstský obvod Stará Bìlá.
! poskytnutí neinvestièních dotací 
pro tyto organizace:
Knihovna mìsta Ostravy (poboèka 
Stará Bìlá)10 000 Kè
Charita Ostrava (rozvoz obìdù 

Vážení spoluobèané
Dokonèení z titulní strany

Pìt let už v naší obci aktivnì pùsobí 
Sdružení pro kulturu a spoleènost, 
které si našlo své stálé pøíznivce. 
Kromì hlavního protagonisty pana 
Dvoøáka zaslouží obdiv i paní 
Fiedlerová a paní Lyèková, které 
obìtavì plní jeho nároèné poža-
davky.

Od loòského roku na tomto poli 
vypomáhá i kulturní komise, která by 
mìla i letos zopakovat úspìšné akce 
minulého roku. Pøivítáme také pod-
nìty ke kulturnímu programu k  set-
kání s jubilanty, aby i tato akce 
pøitáhla do KD co nejvíce obèanù.

Peníze na investice budou i ten-
tokrát pøedevším smìøovat do školy, 
hasièárny, cest a chodníkù. V roz-
poètu jsou zatím na tyto akce 
vyèlenìné jen vlastní provozní pro-
støedky. V prùbìhu roku se je poku-
síme navýšit o dotace mìsta pøípadnì 
z jiných zdrojù.

Všem Vám bych chtìl popøát 
v  novém roce hodnì zdraví, osobní 
i  rodinné pohody za sebe i své 
spolupracovníky.

Josef Holáò

pro   obèany MOb) 40 511 Kè
Tìlocvièná jednota Sokol Stará 
Bìlá (novì vzniklá TJ)  4 000 Kè
! návrh rozpoètu MOb Stará Bìlá 
na rok 2008 a rozpoètový výhled 
MOb na období 2008 - 2011.
! termíny zasedání zastupitelstva 
v roce 2008 (14.1., 31.3., 23.6., 
22.9.2008).
! zámìr nabytí nemovitosti (poze-
mek pod chodníkem na ul. Na Lu-
kách).
! neschválilo odkoupení pozemku 
pro MOb Stará Bìlá (soukromý 
pozemek v lokalitì Folvarek, 
který   je souèásti MK).



Krátké zprávy
a oznámení

Poplatek ze psa

Od 2.1.2008 se v pokladnì 
ÚMOb vybírá poplatek ze psa 
na rok 2008. Složenky na 
zaplacení zasíláme jen na 
telefonickou žádost.

599 424 105, 599 424 106

Starobìlský lidový ples

MO KDU-ÈSL Ostrava-Stará 
Bìlá zve všechny obèany na tra-
dièní Starobìlský lidový ples,
který se bude konat v sobotu 
12.  ledna 2008 od 20 hodin
v  prostorách Katolického domu 
ve Staré Bìlé. K poslechu bude 
hrát B – B Systém. Vstupné 100 
Kè, studenti 80 Kè.

Rezervace vstupenek tel. 604 
205 336, 596 769 145 po 16 
hodinì.

Prodej vstupenek 12.1.2008 
od  9 do 12 hodin. 
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Aè se to zdá být neuvìøitelné, 

17.11.2007 probìhl již jedenáctý 

roèník automobilové orientaèní 

soutìže Starobìlský den a noc
s  podtitulem „O putovní pohár staro-

sty obce“.

O zpestøení toho letošního se 

postarala „vyšší moc“ a tak jsme 

poprvé užívali zimy a ježdìní na  snì-

hu. Odradit se nenechalo 10 posádek 

SHELL-CUPu (kategorie zaèína-

jících), ani 16 posádek Moravského 

poháru. Bohužel, ve stejném termínu 

se uskuteènilo i poslední kolo Mi-

strovství Polska a tak zahranièní po-

sádky zastupovali pouze Slováci. 

Zkoordinovat kalendáø Èeského, 

Slovenského, Polského a Støedo-

evropského mistrovství nìkdy ani 

pøi  nejlepší snaze nelze.

Denní èást soutìže vyhráli mistøi 

Slovenska Tinák - Búci, veèerní 

pak  mistøi ÈR Holman-Schindler. 

Vítìzství v SHELL-CUPu obhájili 

Prášil s Babiankem z Pøerova. 

Ve  Staré Bìlé se tradiènì uzavírá 

a  vyhodnocuje celý roèník Morav-

ského poháru i SHELL CUPu. 

Ukázalo se, že neúèast posádky 

Bureš-Dužík v nìkterých kolech Mo-

ravského poháru je odsunula po le-

tech na druhé místo za brnìnskou 

Starobìlská AOS po jedenácté

Pøedvánoèní
výstava ve škole

Koncem listopadu a zaèátkem 
prosince roku 2007 probìhl na ZŠ 
ve  Staré Bìlé již druhý roèník 
výtvarné tvorby dìtí 1. stupnì.

Po úspìšném loòském roèníku, 
tématicky zamìøeném na tvorbu snì-
hulákù, bylo letošní téma vìnováno 
zasnìženým stavbám domeèkù a ko-
stelíkù.

Úèast byla obrovská. Na škole se 
sešlo celkem 57 výrobkù z rùzných 

materiálù, které dìti prvních až pá-
tých tøíd vyrábìly doma, spolu se 
svými staršími sourozenci a rodièi.

Všechny výrobky jsou v souèasné 
dobì vystaveny ve škole v pavilo-
nu  A. Vystaveny budou až do konce 
ledna 2008. Všechny domeèky a ko-
stelíky byly odmìnìny z finanèních 
prostøedkù Sdružení rodièù.

Dìkujeme všem rodièùm, kte-
øí  spolu se svými dìtmi vìnovali svùj 
èas spoleèné tvorbì a pøispìli tak 
k  vytvoøení krásné pøedvánoèní 
atmosféry v prostorách školy.

Mgr. Lenka  Kuèerová

posádku Dvorský-Dvorský.

Celé zápolení probíhalo ve velmi 

pøátelském a vstøícném duchu a jak 

zaznìlo i v diskuzi na internetových 

stránkách www.aosinfo.cz, právì 

za  touto atmosférou (a také mou 

domácí kuchyní pozn.aut.)se do Staré 

Bìlé jezdí. Kvalitní sportovní zá-

žitek, umocnìný péèí o jezdce, vý-

borným zázemím v klubovnì Soko-

lovny a jako bonus navíc podpora 

Obecního úøadu i nìkolika sponzorù, 

dìlá ze starobìlské AOS soutìž, 

na  kterou se všichni rádi vracejí.

Jarmila Burešová 
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K èemu máme zpravodaj
aneb jak zástupci obce
informují obèany

Je dobøe, že máme zpravodaj. 
Pìkná úvodní strana a nìkolik 
listù informací o èinnostech spol-
kù a sdružení, nìkdy zajímavosti 
z  historie, básnì, pár reklam. 
Nechybí nìco?

Byl jsem jedním z tìch, kteøí se 
na záøijovém zasedání zastupitel-
stva snažili pøimìt vedení obce 
k  øešení požadavkù obèanù - zvý-
šení bezpeènosti na ulicích Fol-
varku. Následnì byli vybráni 
zástupci, kteøí mìli možnost 
navštìvovat zasedání dopravní 
komise, kde se projednávaly kon-
krétní technické návrhy možných 
úprav køižovatek, pøímých úsekù 
a  vjezdù do této oblasti vèetnì 
analýzy pøíèin dosavadních 
dopravních nehod. Rada obce na-
konec odsouhlasila zadat  projekt 
úprav projektantovi a v souèasné 
dobì jsou tyto vìci na papíøe.

Bohužel je škoda, že ani v jed-
nom zpravodaji, který vyšel od zá-
øí, nebylo nic o práci dopravní 
komise, o konkrétních návrzích, 
nebyl zveøejnìn alespoò zápis 
z  jednání.

Musíme si uvìdomit, že k no-
vým (nejen) dopravním øešením 
v  obcích je nutno získávat místní 
obyvatele. Je tøeba lidem vysvìt-
lit, co se chystá, proè je to nutné 
a  jaké výhody  to pøinese. Jinými 
slovy, bez informovanosti se stìží 
pohneme dál. Je na vedení obce, 
aby se s tímto poznatkem zto-
tožnilo a zaèalo aktivnì sdìlovat 
obèanùm, co zamýšlí.

 Žádám pana starostu nebo mí-
stostarostu o zahájení pravidel-
ného informování veøejnosti 
zatím alespoò o øešení bezpeè-

Úprava dopravního
znaèení na Folvarku

Dopravní komise Mob Stará Bìlá, 
rozšíøená o zástupce obèanù z oblasti 
Folvarku, se shodla na zmìnì do-
pravního znaèení v této lokalitì, kte-
rá  by mìla pøinést zvýšení bezpeè-
nosti.

1. Oznaèit ulici Ruskovou jako hlavní

2. Zaslepit ulici Ruskovou mezi uli-
cemi Kališní a Korandovou pøed kon-
cem druhé parcely od Korandovy 
ulice. Zaslepení provést s možností 
prùchodu chodcù s koèárky a vozíky 
a prùjezdu cyklistù.

3. Køižovatky ze smìru Ruskovy uli-
ce oznaèit dopravními znaèkami 
HLAVNÍ SILNICE a ze smìru ulic 
Kališní, Korandova, Chrobákova 
a  Valova oznaèit dopravními znaè-
kami STOP  DEJ PØEDNOST.

4. Projekt zpracovat i pro výhledové 
zaslepení ulice Na Zámèiskách mezi 
ulicemi Korandovou a Chrobákovou.

5.Navrhnout opatøení k výraznému 
snížení rychlosti na ulici Ruskovì 
mezi ulicemi Blanickou a Kališní 
v  oblasti høištì (napø. kvìtináèe – ši-
kana, kvìtináèe – zúžení prùjezdní 
šíøky na minimum pro osobní auto-
mobily, pro nákladní vozidla slepá 
ulice, atd.)

Po zpracování projektu firmou VS-
PROJEKT a schválení pøíslušnými 
orgány, v což vìøíme, dojde k jeho 
realizaci.

 Miloslav Hoøínek
pøedseda dopravní komise

nosti silnièního provozu v obci. 
Prostøedníkem nech� je Starobìl-
ský zpravodaj.

Ing. Pavel Zelený

ODPOVÌÏ
na pøíspìvek pana ing Zeleného.

Souhlasím s panem ing. Zeleným, 
že obèané by mìli být informováni 
o  tom, jaká øešení dopravní situace 
v  našem obvodì se chystají. Na druhé 
stranì však nepovažuji za nutné 
ani  vhodné informovat o každém ná-
vrhu øešení, která jsou následnì proj-
ednávána s pøíslušnými orgány (od-
bor dopravy MMO, policie, správa 
silnic), na kterých záleží zda a jak 
budou tyto problémy vyøešeny, 
zvláštì na ulicích Mitrovická, Pro-
skovická nebo Na Lukách. To jsem 
uvedl již v øíjnu loòského roku 
ve  Starobìlském zpravodaji.

Napøíklad jeden z návrhu øešení 
dopravní situace na Folvarku, jehož 
autorem byl pan ing. Zelený a shodla 
se na nìm celá rozšíøená komise do-
pravy, byl zamítnut Policií ÈR. 
Proto  jme museli hledat jiné øešení, 
o  kterém jste informováni na jiném 
místì tohoto èísla zpravodaje.

Již nìkolik let se snažíme o zákaz 
vjezdu vozidel o celkové hmotnosti 
nad 12t na ulice Na Lukách a Mitro-
vická s vyjimkou dopravní obsluhy, 
zatím však bohužel marnì. Ke konci 
minulého roku svitla nadìje, že se to 
snad podaøí. Nerad bych však vzbu-
zoval pøedèasné uspokojení.

Dalším již dlouho øešeným problé-
mem je neustálá rychlá jízda auto-
mobilù na ulici Proskovické v oblasti 
Sovince. Náš požadavek na snížení 
rychlosti v daném úseku však nebyl 
odborem dopravy Magistrátu mìsta 
Ostravy akceptován. Pøesto na tento 
popud byly Ostravskými komunik-
acemi zpracovány 3 varianty øešení. 
Své stanovisko s pøipomínkami jsme 
zaslali projektantovi v polovinì pro-
since. Jaký bude výsledek jednání 
v  pøíslušných subjektech se teprve 
dozvíme. Dalším opatøením ke zvý-
šení bezpeènosti v tomto úseku bude 
vybudování chodníku. V souèasné 
dobì je pøepracovávána projektová 
dokumentace pro výstavbu tohoto 
chodníku. Chodník chceme vybudo-
vat co nejdøíve a vìøíme, že se to 
podaøí v roce 2008.

 Jak jsem uvedl již v nìkterém z  mi-
nulých èísel zpravodaje, neustále žá-
dáme Policií ÈR i Mìstskou policií 
o  co nejèastìjší mìøení rychlosti 
v  rùzných èástech našeho obvodu. 
Jaká je skuteènost víte sami.

O dalších opatøeních, ale konkrét-
ních, vás budeme informovat.

Miloslav Hoøínek
místostarosta



Mìsíc øíjen byl ve Staré Bìlé boha-
tý na kulturu. Sdružení pro kulturu 
a  spoleènost uvedlo pod záštitou kul-
turní komise dva hudební festivaly.

20.øíjna 2007 se v Katolickém lido-
vém domì konal Festival mužských 
pìveckých sborù s mezinárodní 
úèastí. Celkem vystoupilo devìt pì-
veckých sborù vèetnì pìveckého 
sboru z Polska. Nejdøíve se pøedstavil 
se svým programem každý jednotlivý 
sbor a v závìru se mužské sbory 
spojili a pøes 100 sboristù spoleènì 
zazpívalo skladby od Leoše Janáèka, 
Bohuslava Martinù, Josefa Bohu-
slava Foerstera až po soudobého 
skladatele Dobroslava Lidmila. 
Pìvecké výkony všech interpretù 
zanechaly v divácích pùsobivý dojem 
a krásný zážitek.

27. øíjna 2007 se v kostele sv.Jana 
Nepomuckého konal IV.  Svato-
václavský hudební festival. Interpreti 
významného hudebního tìlesa 
MUSICA FLOREA ve svém progra-
mu uvedli duchovní skladby starých 
mistrù („Èeští vyslanci“), u pøíleži-
tosti 270 let od narození J.  Mysli-
veèka a 260 let od narození L.  Kože-
luha. Zaznìly i skladby od Františka 
Vincenta Kramáøe. Koncert si pøišli 
poslechnout nejen obèané z jiných 
mìstských obvodù, ale i ze vzdále-
nìjších míst. Pøítomni diváci odchá-
zeli spokojeni a odnášeli si do svých 
domovù krásný a høejivý zážitek. 

Za zmínku stojí, že MUSICA FLO-
REA vznikla v roce 1992. Bìhem 
prvního desetiletí existence se soubor 
objevil na všech významných domá-
cích i zahranièních festivalech zamì-
øených na hudbu starých mistrù. 

23.listopadu 2007 se konal v obøadní 
síni ÚMOb pøedvánoèní poetický 
podveèer biblických pøíbìhu pøene-
sených z Bible Karlem Èapkem 
v  provedení èlenù SKS. Pøítomni 
diváci se mohli na 60 min pøenést 
do  biblické doby a naplno prožít jed-
notlivé pøíbìhy. Jaroslavu Dvoøáko-
vi se podaøilo v dramaturgickém 
zpracování pøíbìhù, stejnì tak i  v  re-
žii vystihnout tehdejší dobu a pøiblí-
žit ji divákùm. Stejnì jako nevšední 
a  vysoce duchovní byl námìt, tak ne-
všední a pùsobivé byly i výkony 

všech úèinkujících, což vyvolalo 
u  divákù silný dojem.  Dokonce, jak 
vyplynulo z úst nìkterých divákù, 
herecký výkon Jaroslava Dvoøáka 
vyvolal  silný zážitek a slzy. 

J. Dvoøákovi  patøí podìkování 
za  dobré dramaturgické zpracování 
nejen kulturních  poøadù v roce 2007 
(Vincent van Gogh a Biblické pøíbì-
hy), ale i za dramaturgické zpracová-
ní a režii všech poøadù za uplynulých 
pìt let. Na všech poøadech vždy pra-
cuje s velkým nasazením a snaží se, 
aby jeho zpracování bylo vystižné, 
mìlo lidem co øíct a vedlo k zamyšle-
ní. Krédem Jaroslava Dvoøáka je 
pravdivost a pøirozenost. 

Èlenové SKS pøejí J.Dvoøákovi 
k  nadcházejícím narozeninám pevné 
zdraví, hodnì síly a energie i další 
tvoøivé inspirace.

Dìkují také všem za milou úèast 
na  organizovaných kulturních poøa-
dech a tìší se na  další setkání v roce 
2008.

Sdružení pro kulturu a spoleènost 
pøeje všem obèanùm š�astný a úspìš-
ný start do nového roku 2008, dobré 
zdraví, pohodu  a mnoho radostných 
chvil.

Marcela Fiedlerová
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Ohlednutí za kulturními  poøady
v øíjnu a listopadu 2007



S poètem 285 èlenù naší asociace 
patøíme k odborùm s nejvìtší èlen-
skou základnou na Ostravsku. Hlavní 
èinností je cvièení v tìlocviènì. 
Pro  cvièení žákù se nám letos 
podaøilo získat nového mladého 
cvièitele Jana Šmehlíka.

27.ledna se 10 našich žákù pod vede-
ním Václava Monèky zúèastnilo 
turnaje ve florbale , který poøádalo 
Regionální centrum ASPV . Naši žáci 
skonèili na pìkném 3.  místì.

Další akcí, kterou poøádalo Regi-
onální centrum ASPV , byla soutìž 

naší jednoty. Krajského kola pak 
3  žaèky a 3 žáci, kteøí si zabìhali 
za  krásného poèasí okolím Kunèic 
pod Ondøejníkem.

Regionální centrum poøádá rùzné 
akce nejen pro dìti, ale i pro dospìlé. 
Za každou úèast na nìjaké akci 
získáváme body, podle kterých se 
rozdìlují dotace. V letošním roce nás 
nejvíce zastupovala Jana Zezulková, 
která se zúèastnila kromì již zmínì-
ného Zimního výletu také bøeznové-
ho jarního srazu cvièitelù, jenž byl 
spojen s dálkovým pochodem Jana 
Amose Komenského, v dubnu se 
zúèastnila semináøe tae-bo, posilová-
ní pilates a power jógy. A na konci 
prázdnin absolvovala ètyødenní cy-
klosemináø v Podyjí. Za tyto aktivity 
Janì patøí velké podìkování.
,

V polovinì záøí jsme na Republi-
kový sraz mladých cvièitelù vyslali 
2  nové mladé cvièitele Ladislava 
Platoše a Jana Šmehlíka. Semináø se 
konal v rekreaèním støedisku Sport-
centra ÈASPV v Doubí u Tøebonì. 
Na zaèátku èekala mladé cvièitele 
noèní hra a  poté absolvovali víkend 
plný netradièních týmových soutìží 
a  metodických výstupù. Hoši zde zí-
skali mnoho inspirativních podnìtù 
pro další práci s dìtmi. Tím bych 
uzavøela výèet akcí poøádaných 
Regionálním centrem a vrátím se 
k  naší èinnosti.

V èervnu probìhlo zakonèení cvi-
èení jednotlivých složek pøed prázd-
ninami. Pro žaèky jsme pøipravili 
sportovní akci s opékáním buøtù 
a  rùznými soutìžemi, žáci si zahráli 
turnaj ve florbale. Na závìr jsme 
všem rozdali sladké odmìny. V  ob-
dobí kvìtna až záøí podnikali naši 
èlenové cyklistické výlety po okolí 
Ostravy.

Miloslav Hoøínek v letošním roce 
uspoøádal 7 jednodenních letních 
turistických zájezdù do Beskyd 
a  okolí a jeden pìtidenní zájezd do  Ji-
zerských hor, kterého se zúèastnilo 
48 turistù. Prùmìrná úèast na jedno-
denních zájezdech byla asi 41 osob. 
V roce 2008 je v plánu uspoøádat 
7  jednodenních letních turistických 
zájezdù a  jeden pìtidenní.
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Èinnost odboru ASPV pøi Tìlovýchovné jednotì
Sokol Stará Bìlá za období roku 2007

Mimo pravidelné cvièení probìhly 
v uplynulém roce i další sportovní 
a  spoleèenské akce.

V nedìli 21. ledna jsme  uspoøádali 
dìtský maškarní ples. Tìlocviènu 
zaplnilo 77 dìtí v nápaditých mas-
kách, které si za doprovodu 118 do-
spìlých pøišlo zatanèit, zkusit své 
štìstí v kole štìstí nebo v tombole. 
Každé dítì si kromì zážitkù domù 
odnášelo aspoò nìjakou malou 
sladkost. Úspìšný prùbìh tohoto 
dìtského plesu byl odmìnou všem, 
kteøí se na uskuteènìní této vydaøené 
akce podíleli.

v  sálové kopané Pucka. Náš odbor 
zde reprezentovali 4 dorostenci – 
získali 4. místo.

O den pozdìji 25.2. pak Regionální 
centrum pøipravilo Zimní výlet 
na  Velký Javorník. I zde jsme mìli 
jednoho zástupce - Janu Zezulkovou. 

Pøestože letošnímu 36. roèníku 
Starobìlských Zámèisek opìt nepøá-
lo poèasí, na tradièní putování okolím 
Staré Bìlé se 29. dubna vydalo 
250  pohybuchtivých turistù. V cíli 
pak každý úèastník dostal na pa-
mátku úèastnický diplom a zaslou-
žené obèerstvení. Snad se pøi tom 
pøíštím 37. roèníku, který se usku-
teèní poslední dubnovou nedìli roku 
2008, poèasí umoudøí a ukáže nám 
svoji hezèí stránku.

K tradièním kvìtnovým akcím, 
které poøádá Regionální centrum 
ASPV pro žactvo patøí Medvìdí 
stezka, což je orientaèní bìh pøírodou 
s plnìním rùzných úkolù.  Mìstského 
kola  se zúèastnilo 5 žaèek a 5 žákù 

Cvièitelé zajiš�ovali v letošním roce cvièení tìchto složek:

Složka cvièitelé pøihlášeno prùmìrná úèast

Rodièe s dìtmi Zezulková Svatava 30 25

Mladší a starší Mutinová Jana 23 14
žaèky Hlavenková Miloslava

Kokešová Hana
Špesová Kateøina
Vavreèková Božena

Aerobik Zezulková Jana 25 13

Ženy I. Hoøínková Marcela 27 14
Hoøínková Martina

Ženy II. Kutaèová Miluše 23 18

Mladší a starší Herman Petr 26 12
žáci Ševèík Jiøí

Monèka Václav
Platoš Ladislav 
Šmehlík Jan

Muži Zezulka Jiøí 25 15
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Svìtová gymnaestráda je jedním 
z  nejvìtších svátkù gymnastiky, kte-
rý se koná každý ètvrtý rok v rùzných 
koutech svìta. Stará Bìlá mìla své 
zastoupení v Holandsku v roce 1991, 
ve Švédsku v roce 1999, v Portu-
galsku v roce 2003. Zaèátkem èer-
vence letošního roku probìhl tøináctý 
roèník Celosvìtové gymnaestrády 
v  rakouském Dornbirnu, kde se sjelo 
23 064 cvièencù z 57 státù svìta. 
Také zde mìla naše jednota své 
zastoupení. Deset èlenù našeho odbo-
ru se pravidelnì se zúèastòovalo hro-
madných secvikù skladby Pohoda, 
která reprezentovala naši republiku 
na tomto svátku sportu. Tato skladba

 se natolik líbila, že její èást byla 
zaøazena i na závìreèný ceremoniál. 
Každý úèastník gymnaestrády si od-
vezl domù plno neopakovatelných 
zážitkù nejen ze cvièení, ale z celko-
vé atmosféry tohoto svátku sportu. 
Podrobnìjší informace jste si mohli 
pøeèíst v listopadovém zpravodaji.

Bìhem prázdnin se scházel k pravi-
delnému cvièení v tìlocviènì aero-
bik a starší žáci si chodili zahrát flor-
bal. Pravidelné cvièení všech složek 
po prázdninách bylo zahájeno 
10.9.2007 po pøedchozím úklidu 
tìlocvièny.

Ve dnech 2.-4. listopadu 2007 se 
starobìlští cvièitelé vypravili 
do  krásného prostøedí samoty v úpatí 
Trávného na Morávce. 18 cvièitelù se 
zde podìlilo o novinky, které si 
pøivezli ze semináøù a srazù cvièitelù 
poøádaných vyššími složkami ASPV. 
Také si vyšli po okolí, zahráli kubbe, 
luštili kvízy. Své nové vìdomosti 
mohou pøedávat dále svým cvièen-
cùm.

Jako jedna z posledních akcí letoš-
ního roku byla Mikulášská nadílka. 
Mezi naše nejmenší – 35  dìtí pøišli 

ral tiskový mluvèí naší TJ – Vlastimil 
Adámek. K naší škodì Vlastík  ukon-
èil svoji èinnost a proto hledáme 
dobrovolníka, který by se této funkce 
ujal.

Na závìr mi dovolte pozvat Vás 
na  náš tradièní dìtský maškarní ples, 
který se uskuteèní v nedìli 3.2.2008 
od 15 h v tìlocviènì Sokolovny.

Hana Kokešová

6.12.2007  Mikuláš s andìly a èerty. 
Každé dítì po absolvování tzv. 
„pekelných soutìží“,  které pro nì 
pøipravila Martina Hoøínková, dosta-
lo balíèek s krásným perníkovým 
Mikulášem, které upekla Svatava 
Zezulková, a nìkolika sladkostmi 
jako pozornost od naší organizace.

Pro žaèky jsme na závìr roku 
pøipravili vánoèní nadílku - nejprve 
žaèky absolvovaly stezku postøehu 
pøi svíèkách v tìlocviènì, poté si 
zahrály rùzné hry. Žáci si zorgani-
zovali vánoèní turnaj ve florbale. 
Na  závìr cvièení dostal každý cvièe-
nec balíèek sladkostí od našeho 
odboru.

Muži si  pravidelnì ke konci roku 
poøádají „Vánoèní turnaj“ v sálové 
kopané. Pro velký úspìch si tento 
turnaj uspoøádali také na Velikonoce 
V letošním roce jsme na Obecní úøad 
podávali žádost o grant na zkva-
litnìní ozvuèení tìlocvièny. Bylo 
nám vyhovìno a byl zakoupen výko-
nový koncový zesilovaè. V  souèas-
né dobì již slouží svému úèelu. Za to 
patøí Obecnímu úøadu podìkování.

Dùležité pro naši èinnost je nejen 
zápal a nadšení dobrovolníkù, kteøí 
vìnují svùj volný èas aktivitám v tì-
locviènì i mimo ni, ale nutná je i in-
formovanost veøejnosti, o což se sta-

Ve Staré Bìlé byla 
obnovena

èinnost Tìlocvièné 
jednoty Sokol

28. prosince tomu bude již rok, 
kdy  se uskuteènila „Beseda“ s ob-
èany o úspìšných všesokolských sle-
tech v Praze na Strahovì v letech 
1994, 2000 a 2006 již v obnoveném 
Sokole ve svazku Èeské obce sokol-
ské.

Besedovali úèastníci tìchto sletù 
a  mezi pøítomnými byli i cvièenci, 
kteøí cvièili na sletu v roce 1948, 
dokonce 3 pamìtníci cvièili v roce 
1938 na památném 10. všesokolském 
sletu za úèasti statisícù sokolských 
pøíznivcù.

Po rozpravì se zrodila dlouhodobì 
døímající myšlenka obnovit èinnost 
Tìlocvièné jednoty Sokol Stará Bìlá, 
která zanikla spolu s Orlem a DTJ 
sjednocením tìlovýchovy. Od myš-
lenky ke skuteènosti nebylo daleko. 
Pro obnovení bylo prvních 12 èlenù a 
Jednota byla založena a registrována. 

K této skuteènosti nutno informo-
vat, že v lednu 1990, kdy byla obno-
vena èinnost Èeské obce sokolské se 
sídlem v Praze byli mezi prvními pøi-
jati sokolové z Nové Bìlé, mezi kte-
rými bylo 25 obèanù ze Staré Bìlé.

Pokraèování na následující stranì

Auto jako nové!
Chcete aby interiér vašeho auta byl èistý a voòavý ?!

Èistíme hloubkovì
TIR – pøijedeme k vám.
Najdete nás: Naproti Lidlu, Stará Bìlá, Junácká 449/22

Také èistíme koberce a sedací soupravy

Jsme zavedená firma. Mobil: 728 233 071

n. rcherz Kä

již od 800 è!K
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ochovali smy sedmièku, 
vèil zvykamy na osmièku. 
V novym roku dobøe žijtì, 
zdravo jistì, zdravo pijtì!

ak vanoce stì slavili?
Pìknì  èi stì urobili
dluhy v svojich rodinach, 
jak to pišu v novinach?
Dy� nìkerych v novym roku
straši dluh a vìc uroku, 
toèi se to furt dokola
nedivte se  to udola!

tìdry dìò se na èas dava, 
bo ež veèir pøidì slava. 
Fajne jidla k najezeni, 
jaksi konca jim šak neni…
Koneènì už stromek sviti!
Jareèek se k nìmu øiti
jasa, køièi  tolik hraèek
knižky, tužky, aji vlaèek
honem všecko vybaluje, 
papir, mašle zahazuje, 
praznych krabic je hromada, 
synek darky furt pøeklada. 
Koneènì šak musi spa�, 
poøadek tøa udìla�!
Unaveny pravi: „Mami
kdo to pøinis  a� pochrani
všecek binìc  saèky paèky, 
ja se schranim darky,hraèky!“

V

V

 psim utulku pravìl pani:
„Chtìl bysem psa na hlidani, 
bo ja byvam na samotì,
sem je tam sam jak kul v plotì, 
zlodìjuv se tøa vèil ba�, 
temu psa se musim vza�.“
Za tydìò se vratil se psem. 
„Spokojeny ja s nim nìjsem!
Okradli mì vèera vedòo, 
pøedstavtì se, že v poledòo!“
„Øeknu� sem vam zapomnìla
pravi pani rozechvìla
že v poledòo ten pes spi!
Moja pamì�! Vìøte mi!“

 zamìstnaòu pøed svatkami
velky fofr mìla pani, 
bo finance, uèty v øadku
musela da� do poøadku.
Doletìla dom v unavì. 
Tam hned prašti se po hlavì: 
hlavni darky ma v šupliku!
Rozhodnì se v okamžiku
kabat, tašku, kluèe lapnì, 
tež baterku honem drapnì. 
V kancelaøu ju držela, 
našla hnedka to co chtìla, 
dom poleti zas v kalupu. 
Dolu ale pøed chalupu
policajti šèastni byli, 
že zlodìjku polapili. 
Misto darkuv nachystani
mìla veèir s èetnikami…
To mi roba povìdala, 
jak na svatky sem se ptala. 
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nzeraty radi matì, 
dycky nahlas jich èitatì, 
tak slyšitì našu øeè, 
to je u nich hlavni vìc. 
Hev su dalši oznameni
po Silvestru potìšeni. 
Jak to nahlas pøeluskatì, 
tak ušiska provìtratì. 

a sem šèastnì rozvedeny, 
majetek mam vyøešeny, 
bo nic nìmam, enem dluhy, 
chcu vèil zaèa� život druhy, 
a� si tìtka lebo dama, 
s penìzami sje vitana. 

obota mì zhltla cela,
vyda� sem se zapomnìla, 
honem vèile hledam pana, 
nechcu už by� zamìstnana, 
padesatku mam na krku, 
budìm zpivat vrku vrku. 

rodam praèku se ždimaèku, 
kuptì  budì jak na draèku, 
bo nìžere elektriku, 
ruèni pohon ma „na kliku“. 

e sem zchudly milionaø, 
stal se ze mì vèil chalupaø. 
V satelitnim mìsteèku, 
tuž bohatu robeèku
potøebuju akorat: 
hrubì šetøim a mam hlad!

e sem vdova plnoštihla, 
ešèe bysem rada stihla
doži� v pìkne rodinì. 
Pøijmu Lojzu jedinì, 

bo to meno sem volala
a jine bych poplantala. 

ledam pìknu svìtlovlasku,
nabizam ji velku lasku. 
Esli si je vìrna, 
možeš by� i èerna. 

oba sem do nìpohody,
mam za sebu dva rozvody, 
vèil se u mì všecko spravi, 
bo ty budìš ten muj pravy. 

 kolenì mi chøesti,
kupil sem dvì masti, 
jednu mažu koleno, 
druhu kravì vemeno. 

em je menši postavy, 
hrubì klidne povahy, 
mam tak všecko akorat, 
nìmam robu, cho� bych rad, 
chtìl bysem ju hnedka zjara, 
o zahradku a� se stara. 

o vam popøa� v novym roku?
A� nìmatì slzu v oku, 
a� vas nìštve politika, 
a� furt každy nìnaøika, 
a� se ceny nezvyšuji, 
nohy dobøe vam funguju, 
a� se huba vam nemraèi!
To vinšova� všeckym raèi

R. Forgaèová

H

R

V

S

C

Dokonèení z pøedchozí strany

K datu obnovy se pøeregistrovalo 
8  èlenù Sokola s bydlištìm ve Staré 
Bìlé a utvoøili základ pro èinnost Jed-
noty. Postupnì vstupovali do Jednoty 
další zájemci a v souèasné dobì má 
Jednota 34 èlenù. 

V dubnu 2007 založil èinnost oddíl 
„Bìlásek“  Rodièe s dìtmi, kde se do 
dnešních dnù prostøídalo 11 dvojic. 
Oddíl byl vybaven cvièebními po-
mùckami a cvièí v tìlocviènì zá-
kladní školy každé pondìlí od 17 
do  18 hod. V souèasné dobì jsme se 

zamìøili na mladší žactvo, které bude 
základem pro úèast na 12. všesokol-
ském sletu v roce 2012. Poèítáme 
i  s  úèastí dospìlých cvièencù. 

Tenisový oddíl v poètu 8 èlenù hra-
je v létì na tenisových kurtech Nová 
Bìlá a v zimním období v hale „u Pro-
roka“, kde je i sídlo Jednoty. 

Od ledna 2008 bude zahájena 
èinnost oddílu badmintonu s celoroè-
ním provozem v „Nové tìlocviènì“, 
která je již pøed dokonèením. Zájem-
ci se mohou pøihlásit u služby v teni-

sové hale. Podle zájmu budou utvo-
øeny skupiny mládeže a dospìlých. 

Pro nadcházející rok jsou dále 
pøipraveny aktivity v turistice, na ko-
lech, v lyžování ve spolupráci se so-
koly z Nové Bìlé. Další námìty 
pro  èinnost Jednoty budou projedná-
ny na chystané „Besedì s obèany 
o  Sokole“, spojenou s èlenskou 
schùzi, v bøeznu 2008.

Ladislav Adámek
Starosta Tìlocvièné jednoty

Sokol Stará Bìlá

Ve Staré Bìlé byla obnovena èinnost Tìlocvièné jednoty Sokol


